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ÚVODNÍ SLOVO
ŘEDITELKY

ROK 2022

Rok 2022 byl ve znamení dozvuků Covid - 19 a my jsme dokončovali projekty, které

nešli realizovat v době lock-downů.

Další výzvou se stala válka na Ukrajině. To vše se propsalo do projektů, které jsme

realizovali.

Díky mnoha dobrovolníkům, nasazení našich zaměstnanců a podpoře MHMP

a OSF se nám podařilo nejen realizovat plánované akce, ale během 6ti měsíců

vymyslet a připravit projekt "Hrdinou za každé situace", který reagoval na akutní

potřebu v českých školách a stal se pilotním projektem do dalších let. Sbírka

lékárniček pro Ukrajinu, obrázky a dopisy na frontu, to vše jen dokreslilo rok 2022.

Znovu jsme si uvědomili, jak je demokracie vzácná a křehká a že si ji musíme

chránit.

Jsem ráda, ze náš tým zvládl operativně a rychle reagovat na nastalé výzvy a

profesionálně vše zorganizovat. Ráda bych na tomto místě poděkovala jedné

osobě, která nás celou dobu podporovala, a to Marianě Čapkové. Mariano, díky!

Lucie Lišková
ředitelka
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DEMOKRACIE VĚC SPOLEČNÁ – pokračuje

Jde o projekt, který sdružuje několik aktivit, které jsou 
určené mladým lidem ve věku 12–17 let (nevoliči). 
Projekt podporuje občanské vzdělávání na školách, ale 
i mimo ni. Vytváříme programy, které mohou 
pedagogové zařadit do výuky a zážitkovou formou 
zatraktivnit výuku předmětů „Výchova k občanství“ 
nebo „Základy společenských věd“. V rámci tohoto 
projektu pořádáme Dnes jsem jako…

Dnes jsem jako poslanec – mladí mají možnost si na 
jeden den vyzkoušet práci poslance v Poslanecké 
sněmovně v hlavním jednacím sále. Za přítomnosti 
poslanců projednávají usnesení nebo zákony na dané 
téma a zkouší si prosadit svůj nebo kolektivní názor. 
Výstupem je přijaté usnesení nebo úprava části 
zákona, a to je předáno poslancům. Poslanci 
s mladými diskutují nad tématem a vysvětlují svoje 
postoje.
Konference pod záštitou poslankyně Mgr. Niny 
Novákové ze dne 11. 4. 2022 se konala na téma: 
Dezinformace v naší společnosti. Celkem se přihlásily 
4 školy, tzn. 80 žáků a studentů. Účastníci měli 
možnost hovořit s odborníky na dané téma. Dále jsme 
uspořádali žákovskou a studentskou konferenci dne 
12. 4. 2022 na téma: Energetická soběstačnost a 
případná ohrožení pod laskavou záštitou ministryně

PROJEKTY V ROCE 2022

Heleny Langšádlové, ministra Petra Gazdíka, 
poslankyně Olgy Richterové a poslanců Marka 
Výborného a Marka Bendy. Výsledkem poutavé 
diskuse s politiky i odborníky a hlasování je přijaté 
usnesení celkem 4 školami. Poslední konferencí v 
Poslanecké sněmovně v tomto roce byla simulace 
jednání vrcholných politiků dne 8. 11. 2022 na téma: 
Zákon o správě voleb aneb potřebujeme nový 
modernizovaný  volební systém? pod laskavou 
záštitou ministryně Heleny Langšádlové, poslankyně 
Olgy Richterové a poslanců Marka Výborného a Marka 
Bendy. Účastníci ze 7 škol při hlasování sestavili vlastní 
návrh zákona jako výstup z konference. 

Dnes jsem jako Senátor a Dnes jsem jako zastupitel – 
je podobné schéma jako předcházející. Simulace 
jednání vrcholných politiků v autentickém prostředí 
rozvíjí kritické myšlení, argumentační schopnosti 
a vyžaduje pečlivou přípravu u všech účastníků.  Do 
projektu zařazujeme i školy z vyloučených lokalit. 
Děkujeme za spolupráci MHMP a Nadaci OSF. Projekt 
„Dnes jsem jako senátor“ na téma: Česko-ukrajinské 
vztahy se konal dne 25. 5. 2022 pod záštitou 1. 
místopředsedy Senátu PČR Jiřího Růžičky. Konference 
se zúčastnily 4 školy a přijalo se závěrečné usnesení.  
Projekt „Dnes jsem jako zastupitel nebyl realizován v 
návaznosti na konání voleb. 
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Dnes jsem jako poslanec - celkem: 
345 účastníků, z toho 302 mladých, 
24 pedagogů, 9 politiků a 10 
odborníků

Dnes jsem jako senátor - celkem: 
126 účastníků, z toho 114 mladých, 
8 pedagogů, 2 odborníci a 2 politici



Jak nebýt za TRO(T)LLA
 
Nově připravovaný projekt, který začal vznikat v roce 
2020, v době, kdy jsme nemohli pořádat Dnes jsem 
jako… a přemýšleli jsme co dál. Komiks, si klade za cíl 
dětem a mladým lidem vysvětlit poutavou formou, jak 
mají pracovat s dezinformacemi. Komiks jsme 
dokončili a slavnostně představili v Senátu při akci 
Dnes jsem jako Senátor. Pracovní listy vytvořila  
pedagožka Nina Nováková a studenti Gymnázia J.S. 
Machara. Na komiksu pracovali odborníci na slovo 
vzatí. 

Pavel Anděl-vedoucí projektu, Jan Drbohlav-
scénárista, Martin Hanschild-ilustrátor, Bohumil 
Kartous-námět, Lucie Lišková produkce a korektury 
Hedvika Pánková Nejedlá a Andrea Malá. Na podzim 
nás oslovila Evropská komise a domluvili jsme se na 
spolupráci na tvorbě 2. dílu komiksu pro mladší školní 
věk, který jsem vydali v červnu 2022 a děkujeme 
celému tvůrčímu týmu. Komiks opět doplňují pracovní 
listy. 
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TO JE HLÍNA
 
Je charitativní soutěžní přehlídka děl od mladých 
umělců ve věku 4–26 let. Děti a mladí tvoří na dané 
téma svá díla s vědomím, že pomohou dětem 
na druhém konci světa díky prodeji jejich soutěžních 
děl. Téma tohoto ročníku: Krajina posedlá květinou. 
Vystavovali jsme na prestižních místech, a to 
v Jindřišské věži i v Poslanecké sněmovně v centru 
Prahy. Výtěžek z prodeje putuje do míst, kde je vysoká 
míra negramotnosti, tam podporujeme vzdělávání. 
Nyní na dostavbu již druhé školy v indickém státu 
Manípur ve vesnici Keihao. Slavnostní udílení cen se 
konalo v Malostranské besedě v Praze v dubnu. 

Celkem se přihlásilo cca 19 dílen z celé České 
republiky a odborná porota posuzovala bezmála 129 
děl v oblasti výtvarná výchova, keramika a fotografie. 
Děkujeme za možnost vystavovat v unikátních 
prostorech v centru Prahy. Dále děkujeme
za spolupráci MHMP a Státnímu fondu kultury ČR. 
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Celkem: 148 účastníků, 70 cen 
ve 3 oborech a 10 kategoriích. 



HRDINOU ZA KAŽDÉ SITUACE
 
Cílem semináře na školách je seznámit účastníky s negativními dopady krizových situací na psychiku mladých. Žáci 
a studenti jsou v dnešní době vystaveni různým zátěžovým situacím a proto vnímáme, že je nezbytné je podpořit 
a ukázat, že z každé i zátěžové situace existuje pozitivní východisko. Projekt jsme zahájili seminářem pro 
pedagogy a vedení škol, kterého se zúčastnili zástupci 14 škol. Během semináře na školách si teoreticky i názorně 
ukážeme, jak posílit psychiku a jaké mít postoje v zátěžové situaci. Seminář jsme s odbornými lektory uspořádali 
na 4 školách. 
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SEMINÁŘ 
V Evropském domě jsme uspořádali odborný seminář 
pod záštitou poslankyně Mgr. Niny Novákové na 
téma: Mediální gramotnost a dezinformace v naší 
společnosti dne 21. 11. 2022. Během semináře se 
vyučující a jejich žáci studenti dozvěděli zajímavosti k 
tématu od řečníků z oblasti práva, IT, médií. 

KUDY KRÁČELA REVOLUCE 
Pravidelnou akcí je pochod Prahou s pamětníky 
Sametové revoluce. Žáci prvního stupně základní školy 
prožili zážitkový program na pochodu Prahou a 
následně ve školních lavicích debatovali o svých 
zážitcích i o pádu komunismu.  

ADVETNÍ JARMARK 
Naše handmade výrobky jsme měli možnost prodávat 
na jarmarku uspořádaném na nádvoří Zámku
v Brandýse nad Labem. 
 

STÁNEK MODRÉ RYBKY 
V září jsme se prezentovali s naším prodejním 
stánkem a charity shopem na tradiční přehlídce a 
srazu kultovních motocyklů Harley-Davidson a jejich 
příznivců z celé Evropy v Praze. 
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CHARITY SHOP
 Je charitativní obchůdek, který prodává výrobky s 
příběhem. Pomáhá realizovat projekty NADAČNÍHO 
FONDU MODRÁ RYBKA. Každé dílo, výrobek má za 
sebou příběh dítěte, ženy seniorky, matky nebo 
babičky. 100% zisku náleží NADAČNÍMU FONDU 
MODRÉ RYBKY.

ADVENTNÍ TVOŘENÍ 
V KrisKros café v Brandýse nad Labem jsme 
uspořádali adventní tvoření a společně vyrobili 
krásné adventní věnce a ozdobili chutné perníčky. 
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SPRÁVNÍ RADA:

Pavel Anděl - předseda správní rady
Marie Kolářová  - členka správní rady
Filip Musil - člen správní rady

Revizor
Pavla Hofmanová

Ředitelka
Lucie Lišková

NEZISKOVÉ ORGANIZACE, NADACE A 
PŘÍSPĚVKOVÉ ORGANIZACE SE KTERÝMI 
JSME SPOLUPRACOVALI V ROCE 2022

MHMP
SHM Klub Praha a Zdiby, z.s.
Kancelář Poslanecké sněmovny ČR
Kancelář Senátu ČR
OSF – Active citizens fund

PERSONÁLNÍ SLOŽENÍ 
NADAČNÍHO FONDU

JEDNOTLIVCI -PODPOROVATELÉ, 
DOBROVOLNÍCI

Taťána Lejdarová
Marcela Svobodová
Andrea Malá
Hedvika Pánková Nejedlá
Lucie Lišková
Lubomír Liška
Pavel Anděl
Hana Andělová
Kris Kros Kavárna
Jana Sochůrková
Manželé Vystrčilovi
Manželé Kolářovi
Helena Langšádlová
Marek Benda
Marek Výborný
Mariana Čapková
Lucie Dolfi
Nadace OSF-Active Citizens Fund
Magistrát hl. města Prahy
Webglobe,s.r.o.

VELICE SI VÁŽÍME A DĚKUJEME
NAŠIM PŘÍZNIVCŮM, DOBROVOLNÍKŮM

A PODPOROVATELŮM ZA JEJICH PODPORU
FINANČNÍ, MATERIÁLNÍ, PRACOVNÍ A DUCHOVNÍ.

10



11



12



13



14



15



NADAČNÍ FOND MODRÁ RYBKA
Kobyliské nám. 6, Praha 8, 182 00

Telefon +420 737 181 484
E-mail: nfmodrarybka@gmail.com

http:/www.modrarybka.eu

16


	Snímek 1: VÝROČNÍ ZPRÁVA
	Snímek 2
	Snímek 3
	Snímek 4
	Snímek 5
	Snímek 6
	Snímek 7
	Snímek 8
	Snímek 9
	Snímek 10
	Snímek 11
	Snímek 12
	Snímek 13
	Snímek 14
	Snímek 15
	Snímek 16

